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Volby do zastupitelstev krajů: Slabá volební účast,
ve Varnsdorfu přišlo k urnám pouze 26 % voličů

Varnsdorf    Letos posedmé 
rozhodovali voliči o tom, kdo 
bude řídit jejich kraj další čtyři 
roky. Jak se volilo ve Varnsdor-
fu?

Ústecký kraj má 55 nových za-
stupitelů. Ve volbách 20. a 21. 
září je vybrali občané. Krajské vol-
by v Ústeckém kraji s přehledem 
vyhrálo hnutí ANO 2011 (39,49 
%), na druhém místě skončili Sta-
rostové pro Ústecký kraj (11,94 

%) a na třetím ODS (10,93 %). 
Volební účast dosáhla pouhých 
28,13 %.

Slabá volební účast byla také 
přímo ve Varnsdorfu, byla do-
konce nižší než před čtyřmi lety. 
V letošním roce přišlo k urnám 
pouze 26,36 % voličů, v roce 
2020 to bylo přitom 30,47 %. 
Nejvíce hlasů ve Varnsdorfu zís-
kalo ANO 2011 (38,80 %), druzí 
skončili Starostové pro Ústecký 

kraj (23,16 %), třetí SPD, Trikolora 
a PRO (14,86 %).

O hlasy voličů se ve Varnsdorfu 
ucházelo rovnou šestnáct kandi-
dátů napříč politickým spektrem. 
Jediný, kdo uspěl a bude další 
čtyři krajským zastupitelem, je 
Jiří Sucharda (ODS), jenž je mís-
tostarostou města. Marian Čapek 
(ANO 2011) post krajského zastu-
pitele, kterým byl od roku 2020, 
neobhájil. 

Šluknovský výběžek však bude 
mít v krajském zastupitelstvu  
i další zástupce. Mezi voliči uspěli 
i Zbyněk Linhart, senátor a mís-
tostarosta Krásné Lípy a Robert 
Holec, starosta Dolní Poustevny. 
Oba kandidovali za Starostové 
pro Ústecký kraj. 

Novým hejtmanem by se měl 
stát Richard Brabec (ANO 2011), 
jehož strana získala rovnou 26 
křesel z 55 možných.     Tomáš Secký

O volby do zastupitelstev krajů nebyl ve Varnsdorfu příliš velký zájem. Volební účast byla menší než před čtyřmi roky; foto Tomáš Secký

Gymnázium Varnsdorf
...škola na hranici

pro šikovné páťáky

 
přípravný kurz na přijímací 
zkoušky z ČJL a M

BGV Dobrá volba

zahájení kurzu 7. 10. 2024 od 16.00h www.bgv.cz
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Náročný týden varnsdorfských hasičů. Zasahovali
u dopravních nehod, úniku kapalin či požáru vozu

Varnsdorf      Profesionální 
i dobrovolní hasiči zažili týden 
plný výjezdů k nejrůznějším udá-
lostem.

V pondělí 16. září zasahova-
la profesionální jednotka v obci 
Lesné u nehody dvou osobních 
vozidel, ve čtvrtek tam vyjíždě-
la ráno znovu – automobil tam 
po kolapsu řidiče skončil v lesíku 
„pod Šébrem“. Krátce po půl de-
váté ve čtvrtek byla oznámena 
další dopravní nehoda, tentokrát 
havaroval člověk na koloběžce 
v Brati slavské ulici, před školou.

Poplach byl vyhoukán dobrovol-
né jednotce, ale ještě, než vyjela 
z brány, oznámena byla událost 
třetí  – nereagující osoba ve špat-
ně zaparkovaném vozidle v ulici 
Křižíkova. Po vysílačce tak byla 
dobrovolná jednotka přesměro-
vána – kvůli předpokládané větší 
závažnosti  – právě tam. Operační 
důstojník „stáhnul“ zpět do města 
i profesionální jednotku, vysláni 
byli raději i dobrovolní kolegové 
z Rumburku.

Když hasiči k vozidlu dojeli, už 
bylo otevřené. Zjištěno bylo, že 

osoba uvnitř vozidla je pouze una-
vená a není v ohrožení života. Ha-
siči tedy po chvíli zamířili do Bra-
ti slavské ulice, kde po nehodě už 
ale byly pouze stopy – doslova. Na 
chodníku byla krev a profesionální 
jednotka ji spláchla.

V pátek 20. září pak profesio-
nální jednotka nejprve vyjela lik-
vidovat uniklý olej do Krásné Lípy, 
u stejného typu události  zasaho-
vala po návratu i v ulici Národní. 
Ve čtvrt na jedenáct večer pak 
přišlo oznámení z ulice Horská 
o požáru osobního vozidla zapar-
kovaného blízko domu.

Poplach byl vyhlášen opět 
i dobrovolné jednotce. Hasiči po 
příjezdu začali okamžitě ochlazo-
vat dům a hasit osobní automo-
bil, zabránili tak dalším škodám. 
Využit byl speciální hasicí hřeb, 
kterým se hasiči jednoduše dosta-
nou pod kapotu a dokážou vodní 
mlhu dostat přesně tam, kde je 
potřeba.

A aby toho nebylo málo, před 
třetí  hodinou ráno vyjela pro-
fesionální jednotka ještě do uli-
ce Kubelíkova, vyžádali si ji tam 

zdravotníci k transportu pacienta.
Vydatný déšť
V souvislosti  s vydatnými dešti  

zasahovala profesionální jednot-
ka v sobotu 14. září v ulici Novo-
městská, kde spadl strom. V jednu 
ráno pak hasiči společně s dolno-
podlužskými kolegy mířili k ne-
hodě osobního vozidla v zatáčce 
„u pomníku“, kde automobil po 
nárazu do kamenů skončil částeč-
ně mimo vozovku.

Během dne profesionální jed-
notka zasahovala u dalších tří 
spadlých stromů. Jeden menší 
spadl na osobní automobil na za-
hradě, další skoro zastavil provoz 
ze Studánky směrem na Rum-
burku a poslední spadl na jedoucí 
auto nedaleko obce Lesné.

Nehoda v Lesné
Profesionální jednotka byla 

v pondělí 26. srpna vyslána na 
dopravní nehodu do Lesné. Na 
místě zasahovali také kolegové 
z Rumburku a zdravotníci, kteří 
si převzali dvě osoby s menším 
povrchovým zraněním do péče. 
Rumburská jednotka prováděla 
usměrňování dopravy a následně 

po zadokumentování místa neho-
dy pomohla odtlačit vozidlo mimo 
komunikaci.

Otevření bytu, spadlý strom 
a záchrana kočičky

V sobotu 24. srpna hasiči oteví-
rali byt, v němž bylo podezření na 
osobu v nesnázích. Odpoledne si 
museli poradit se stromem, který 
spadl přes vozovku v ulici Nádraž-
ní a v neděli 25. srpna brzy ráno 
hasiči zachraňovali v ulici Národní 
kočičku ze střechy.

Skončil mimo vozovku
Tři jednotky – varnsdorfská pro-

fesionální a dobrovolné z Horního 
Podluží a Rumburku – byly v so-
botu 24. srpna po poledni vyslány 
do obce Lesné, kde sjel automobil 
mimo vozovku a narazil do stromu. 
Svědci uvedli, že uvnitř je osoba 
v bezvědomí. Hasiči společně se 
zdravotníky po příjezdu zjisti li, že 
osoba již v bezvědomí není a její 
zdravotní stav nebude vyžadovat 
transport vrtulníkem, ten proto 
na místo nedoletěl. Hasiči proved-
li proti požární opatření a následně 
místo předali policistům.

                                             Hasiči Varnsdorf

Ilustrační foto. Varnsdorfští  hasiči zasahovali během jednoho týdne u několika různých událostí ; foto miw.cz
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Převaděč vezl přes Studánku přes dvacet migrantů
Varnsdorf        V obytném voze 

s německou poznávací značkou 
se v nelidských podmínkách � s-
nilo dvaadvacet migrantů. Jejich 
cesta skončila na Studánce, kde 
auto zkontrolovala cizinecká po-
licie.

Rumburští  kriminalisté zahájili 
trestní stí hání čtyřiačtyřiceti leté-
ho cizince ze zločinu organizování 

Svodka: Vybíráme z činnosti Městské policie Varnsdorf

Víte, jak lépe zadržovat vodu v krajině?

Rok na útěku. Uprchlého vězně zadrželi policisté ve Varnsdorfu

Nechtěl opus� t vozidlo
Na služebnu Městské policie 

Varnsdorf zavolala občanka měs-
ta s tí m, že při nástupu do svého 
vozidla na parkovišti  u místního 
marketu k ní do vozidla nastou-
pil pes, který není agresivní, ale 
odmítá vozidlo opusti t. Protože 
hlídka byla v tu dobu u jiné udá-
losti , bylo domluveno, že paní psa 
přiveze na služebnu. Vzápětí  bylo 
zjištěno, že pes je nahlášený jako 
ztracený a majitelka ho hledá. 

Celá situace dopadla předáním 
psa a mírnějším řešením ze stra-
ny městské policie, neboť v tom-
to případě šlo o první prohřešek 
a nikomu nevznikla škoda.

Rozbil si hlavu
Před služebnu Městské policie 

Varnsdorf se dopotácel v noč-
ních hodinách občan města, který 
následně bezvládně upadnul na 
zem a začal vydávat nearti kulova-
né zvuky. Jelikož si při pádu rozbil 
zadní část hlavy a mohlo by se 

i jednat o blíže nespecifi kovaný 
záchvat, byli na místo přes linku 
155 přivoláni zdravotníci, kteří si 
muže převzali do péče. Strážníci 
do příjezdu zdravotníků hlídali ži-
votní funkce. 

Chybělo dopravní značení
Na Městskou policii Varnsdorf 

byla v ranních hodinách nahlá-
šena závažná situace týkající se 
dopravního značení. Na silnici, 
kde probíhají stavební práce, byla 
neoprávněně odstraněna do-

pravní značka varující motoristy 
o nebezpečném úseku. Míst-
ní obyvatel upozornil na to, že 
absence této značky může vést 
k vážným nehodám, zvlášť v ob-
dobí zhoršené viditelnosti . Stráž-
níci okamžitě reagovali a zajisti li 
nápravu, aby byla bezpečnost 
silničního provozu obnovena co 
nejdříve. Městská policie rovněž 
apeluje na řidiče, aby byli během 
projíždění těmito úseky obzvlášť 
opatrní.          Městská policie Varnsdorf

Varnsdorf    Po hledaném třia-
třice� letém vězni z věznice ve 
Stráži pod Ralskem téměř rok 
pátrali policisté napříč Libe-
reckým a Ústeckým krajem. 
Po muži bylo vyhlášeno celo-
státní pátrání, protože 29. září 
2023 odešel z nestřeženého 

pracoviště v České Lípě.
Po provedených šetřeních 

a získaných poznatcích se ukrýva-
jícího se vězně podařilo vypátrat 
v úterý 17. září letošního roku 
v dopoledních hodinách. Policisté 
z obvodního oddělení Varnsdorf 
vypátrali uprchlého vězně v za-

hradním domku ve Varnsdorfu, 
kde se ukrýval u svých příbuz-
ných.

Policisté muže zadrželi a pře-
vezli na obvodní oddělení. Po 
provedení nezbytných úkonů 
jeho další cesta vedla zpět do 
věznice, kam jej policisté eskorto-

vali. Odchodem z nestřeženého 
pracoviště se třiatřiceti letý vězeň 
dopusti l přečinu maření výkonu 
úředního rozhodnutí  a vykázání 
a je tedy pravděpodobné, že mu 
bude trest odnětí  svobody pro-
dloužen.

                           por. Bc. Eliška Kubíčková

a umožnění nedovoleného pře-
kročení státní hranice. Obviněný 
byl ve čtvrtek 19. září, krátce po 
10. hodině policisty cizinecké po-
licie kontrolován jako řidič obyt-
ného vozidla na silnici I/9 v obci 
Varnsdorf – Studánka. Při kont-
role obytného vozidla s němec-
kou poznávací značkou policisté 
v obytné části  nalezli 22 

osob cizí státní příslušnosti . 
Ti byli převážení pravděpodob-

ně z Chorvatska, přes Slovensko 
a Českou republiku, směrem na 
Německo ve stí sněném prostoru 
vozidla, pouze se 4 sedadly, na 
podlaze, bez přístupu k potravi-
nám a vodě. Řidiče policisté za-
drželi a převezli do policejní cely. 
Převážení migranti  byli zajištěni.  

Policejní komisař podal státní-
mu zástupci podnět k návrhu na 
vzetí  obviněného muže do vazby. 
Soudce podaný návrh akceptoval 
a obviněný byl eskortován do va-
zební věznice. V případě prokázá-
ní viny před soudem obviněnému 
hrozí trest odnětí  svobody až do 
výše 8 let.

                              por. Bc. Eliška Kubíčková

Varnsdorf    Výzkumný ústav 
meliorací a ochrany půdy společ-
ně s Odborem životního prostře-
dí Městského úřadu Varnsdorfu 
pořádá v sobotu 19. října ko-
mentovanou procházku v okolí 
Varnsdorfu týkající se zadržování 
vody v krajině. 

Akce proběhne v rámci projektu 
Adaptace krajiny na klimati ckou 
změnu a celoplošná zádrž vody na 
katastrálních územích obce Varns-
dorf. Vycházka se bude konat 
v sobotu 19. října 2024 od 10 ho-
din. Sraz bude u rybníků Gerhus 
v Novoměstské ulici. Na přesuny 

mezi lokalitami je potřeba mít 
vlastní auto, zároveň se doporu-
čuje vhodná obuv a oblečení do 
terénu.

Účelem vycházky je seznámit 
účastníky s některými místy ve 
městě, která představují problém 
nebo potenciál pro řešení zpoma-
lení odtoku a zadržení vody v kra-
jině. Proběhnou ukázkové příklady 
řešení na zemědělské půdě, v lese 
a v okolí vodních toků nebo nádr-
ží. 

Program vycházky
Začátek
10:00 hod. u Gerhuských rybní-

ků v Novoměstské ulici.
Zastávka 1
Gerhuské rybníky a okolí 

(50.9171225N, 14.6510786E); ře-
šení nátoků vod z lesa a luk, mož-
nosti  zásahů do koryta Gershuské-
ho potoka pro podporu retence 
vody. 

Zastávka 2
U nemocnice (50.8937744N, 

14.6101375E); řešení nátoků vod 
z lesa a luk, zpomalení odtoku 
v odvodňovacích příkopech, re-
tenční nádrže.

Zastávka 3
Hájovna (50.9054194N,14. 

5997519E); informace k louce nad 
ul. Děčínská (systemati cké odvod-
nění), řešení epizodních vod v po-
vodí Zaječického potoka.

Zastávka 4
Pivovar Varnsdorf (50.919-

3139N, 14.6024769E); kopané 
půdní sondy – odběry vzorků půd 
na ploše s obnoveným drnem 
a ploše bez obnovy, komentář ke 
stavbě zemědělského odvodnění 
a možnostem zásahů do ní, mož-
nosti  agrolesnických řešení.

Předpokládané zakončení
V 13:30 hod. u pivovaru Kocour.
                                                          Redakce
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Inzerce
(pokračování na str. 6)

Podnikání
- denní/2 roky maturitní obor
- pro absolventy učebních oborů

Nástavbové studium

Maturitní obory
Praktická sestra
Stipendijní program až 90 000 Kč

Ekologie a životní prostředí

STŘEDNÍ ZDRAVOTNICKÁ ŠKOLA
a STŘEDNÍ ODBORNÁ ŠKOLA,

Česká Lípa, příspěvková organizace

Chceš další informace?
Navštiv nás na adrese
28. října 2707 v České Lípě

nebo nás kontaktuj na
sekretariat@skolalipa.cz
481 131 071
736 175 575
      Skolalipa

V oborech se stipendijní podporou mohou žáci
za 3 roky studia získat až 27 000 Kč.

Během studia je možno u vybraných oborů získat:
řidičský průkaz (traktor, osobní a nákladní automobil)
svařovací průkazy
baristický kurz s osvědčením pro obor číšník 
oprávnění na práci s motorovou pilou 
a křovinořezem

DNY OTEVŘENÝCH DVEŘÍ
čtvrtek 28. 11. 2024  9-17 hod.
sobota 11. 1. 2025  9-13 hod.

Učební obory 
Ošetřovatel *
Truhlář
Instalatér *
Obráběč kovů *
Strojní mechanik - zámečník *
Zemědělec - farmář *
Elektrikář *
Elektrikář - silnoproud *
Pekař *
Cukrář
Číšník - servírka
Kuchař
Mechanik opravář motorových vozidel 
Kadeřník
Lesnické práce (dvouletý obor „E“) 
Práce ve stravování (dvouletý obor „E“) 

*

Legenda varnsdorfských diskoték Ivan Chlupáč: Diskotéky
pro mě byly o emocích. Energie lidí mě doslova nabíjela

Varnsdorf    Řekne-li se le-
genda varnsdorfských diskoték, 
většině z vás jistě naskočí jméno 
Ivan Chlupáč. Přinášíme pokra-
čování rozhovoru. 

Nejčastěji si uváděl diskotéky 
v Babetě, na Kolibě či v Kinoka-
várně. Každá byla jistě jiná svojí 
dobou, ale dají se přesto nějak 
spojit?

Všechny tyhle podniky spojo-
vali návštěvníci. Lidé, kteří chodili 
do Babety, kam se jich vešlo pár 
desítek, přešli na Kolibu. K nim 
se přidali noví a účast se začala 
počítat na stovky. Stejně tak když 
jsme se během týdne přestěho-
vali do Kinokavárny. Přešli tam 
lidé, kteří chodili na Kolibu a k nim 
se postupem let přidávali další 
a další. Vždycky ten základ v no-
vém podniku tvořilo jádro lidí 
z toho předchozího.

Tvé začátky se datují od roku 

1974. Byl jsi v našem městě prv-
ní a jediný diskžokej? Nebo se 
hrálo na více místech?

Naše město bylo proslavené 
tí m, že to tady „žilo“. Hrálo se ve 
Stalingradu, Hotelu Praha, na Li-
dové zahradě, na Hrádku, v Pa-
noramě, v Babetě, Velveta Klubu 
u Hromků. Zábavy a plesy se po-
řádaly i na Marušce a na Střelnici. 
Do 80. let to byly různé skupiny 
a orchestry. Diskotéky se pořádaly 
hlavně ve Velveta klubu a od 80. 
let v Babetě. Jako první místní 
uvaděč diskoték (to byl ofi ciální 
název) byl Miroslav Jirsák. Potom 
přibyl Láďa Samler a já.

Pojďme k diskžokejům z 80. 
let. Čím byl některý lepší a jiný 
zase horší?

Někteří kluci uváděli diskotéky 
proto, že tí m žili a bavilo je to. Jiní 
zase proto, že jsme po absolvová-
ní přehrávek dostali do občanky 

razítko „umělec ve svobodném 
povolání“ a už nemuseli chodit do 
práce. Ono se to potom projevilo 
i na přístupu a návštěvnosti .

Diskotéka k nám, do tehdej-
šího Československa, přišla 
v době normalizace a ihned se 
stala „prozápadní kulturou“ 
a tedy i hledáčkem STB. Jak jsi to 
prožíval?

Diskotéky byly v těch dobách 
„oští tkovány“ jako západní styl 
kultury a každý z nás byl pod do-
hledem. Já jsem strávil hodně 
času po soudech a dostal jsem 
se i do Majáku, protože některý 
soudruh zjisti l, že povolání uvaděč 
diskoték není v tabulkách pra-
covních profesí. A tak ten, kdo je 
provozuje, nedovoleně podniká 
a tí m rozkrádá socialisti cký maje-
tek. Soudy trvaly roky a naštěstí  
to dopadlo dobře. Také díky tomu, 
že jsem ze svého nedovoleného 

podnikání plati l na národním vý-
boru daně! A také proto, že jsem 
při hraní stále pracoval jako elek-
trikář v n.p. Tos Varnsdorf, takže 
jsem byl i dělnická třída.

V minulém rozhovoru jsme se 
dozvěděli, jak to bylo s dosaži-
telnos�  písniček od interpretů 
„ze západu“. Nevědělo se, co 
se hraje a diskžokej byl jeden 
z mála pramenů, který mohl 
k lidem hit dopravit. Jak to bylo 
třeba s megahitem Radio Ga Ga 
od Queen?

Radio Ga Ga vyšlo v roce 1984 
a v té době jsem hrál v Rumbur-
ku v podniku, který se jmenoval 
Krym. Kamarádi, kteří tuto sklad-
bu chtěli slyšet, tam museli přijet. 
Nechtěli věřit, že když jsem ji pus-
ti l, celý parket se vyprázdnil. Pro 
lidi to byla novinka, kterou neznali 
a museli si zvykat.
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NABO: Bezstarostný nákup s doručením zdarma 

Legenda varnsdorfských diskoték Ivan Chlupáč: Diskotéky
pro mě byly o emocích. Energie lidí mě doslova nabíjela

INZERCE

Severní Čechy       Naše fi rma, 
hrdý dodavatel potravin pro re-
staurace a obchody v severních 
Čechách, přichází s novou služ-
bou, která změní způsob, jakým 
nakupujete potraviny.

S cílem obejít předražené mar-
že obchodů jsme se rozhodli při-
nést naše kvalitní výrobky přímo 
k vašim dveřím.

Naše nová služba nabízí široký 
sorti ment potravin, který zahrnu-
je čerstvé pečivo, lahodné dorty 

Rozvoz domů!
Severní Čechy [25.9.2024] – Naše firma, hrdý dodavatel potravin pro 
restaurace a obchody v severních Čechách, přichází s novou službou, 
která změní způsob, jakým nakupujete potraviny. S cílem obejít 
předražené marže obchodů jsme se rozhodli přinést naše kvalitní 
výrobky přímo k vašim dveřím.

Naše nová služba nabízí široký sortiment potravin, který zahrnuje 
čerstvé pečivo, lahodné dorty a zákusky, lahůdky, osvěžující nápoje, 
výrobky od místního producenta Vohnouta, a mnoho dalších sladkých i 
slaných pochutin. A to vše za skvělé ceny!

Bezstarostný nákup s doručením zdarma
 Doprava je zcela zdarma pro objednávky od Šluknova do Chřibské, 
pokud se rozhodnete objednat minimálně za 199 Kč. Objednávky 
přijímáme každý všední den do 15:00 hodin, přičemž vaše zboží 
doručíme hned následující ráno. Už se nemusíte bát vysokých cen a 
dlouhých front v obchodech. Stačí si vybrat, co vám chutná, a my se 
postaráme o zbytek.

Naší prioritou je kvalita a spokojenost našich zákazníků. Proto pečlivě 
vybíráme produkty od lokálních dodavatelů a zaměřujeme se na 
čerstvost a chuť našich potravin.

Nečekejte, objevte výhody nákupu potravin přímo z pohodlí vašeho 
domova. Navštivte naše webové stránky nabohaback.cz a objednejte si 
ještě dnes. Vaše spokojenost je naší motivací!

www.nabohaback.cz
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a zákusky, lahůdky, osvěžující 
nápoje, výrobky od místního pro-
ducenta Vohnouta a mnoho dal-
ších sladkých i slaných pochuti n. 
A to vše za skvělé ceny!

Bezstarostný nákup s doruče-
ním zdarma

Doprava je zcela zdarma pro 
objednávky od Šluknova do Chřib-
ské, pokud se rozhodnete objed-

nat minimálně za 199 Kč. Objed-
návky přijímáme každý všední 
den do 15:00 hodin, přičemž 
vaše zboží doručíme hned násle-
dující ráno. Už se nemusíte bát 
vysokých cen a dlouhých front 
v obchodech. Stačí si vybrat, co 
vám chutná a my se postaráme 
o zbytek.

Naší prioritou je kvalita a spo-
kojenost našich zákazníků. Proto 

pečlivě vybíráme produkty od 
lokálních dodavatelů a zaměřu-
jeme se na čerstvost a chuť na-
šich potravin. Nečekejte, objevte 
výhody nákupu potravin přímo 
z pohodlí vašeho domova. Na-
všti vte naše webové stránky 
www.nabohaback.cz a objednej-
te si ještě dnes. Vaše spokojenost 
je naší moti vací!

                                                           NABO

Film Čekání na Patrika. Ikdyž 
si byl ve fi lmu jen chvíli, tak vím, 
že jsi byl součás�  a pomocníkem 
u celého natáčení se spoustou 
zážitků. Můžeš některou vzpo-
mínku vypíchnout?

Čekání na Patrika pro mě byla 
velká zábava i zkušenost. Bylo mi 
divné, že když jsem hrál, jak všich-
ni řádí. Nikdo nechtěl ráno končit 
a večer to rozjížděli, jako by měl 
být konec světa. Samozřejmě se 
mi to líbilo, byla skvělá atmosfé-
ra a všichni jsme si to užívali, jen 
jsem se trochu divil. Vždyť v Praze 
musí být podobných akcí spousta. 
On byl problém v tom, že ti  mladí 
většinou studovali a ti  starší měli 
v divadlech nástupní plat okolo 
800 Kčs. A tady za jeden natáčecí 
den brali 50 Kčs. Takže na pražské 

diskotéky neměli a já jsem jim hrál 
zadarmo. Asi i proto to byla neza-
pomenutelná atmosféra a spous-
ta zážitků.

Více než polovinu života jsi 
strávil na diskotékách, dělal 
jsi to rád a tvoje interpretace 
„disco“ patřila vždy k nejlepším 
na severu naší země. Kdy jsi cí� l, 
že teď je to ono a teď jsem šťast-
ný?

Diskotéky pro mě byly vždycky 
především o emocích. Když byl 
plný parket nadšených a rozjása-
ných lidí, úplně jsem cíti l, jak mě ta 
jejich energie dopuje a nabíjí. Čas-
to jsem vzpomínal na slova Pepy 
Náhlovského, se kterým jsme dě-
lávali v 80. letech takzvané tema-
ti cké komponované pořady, aby to 
nebylo podle kulturních pracovní-
ků jenom poskakování po parketě. 

Pepa říkával: Teď kdyby sem přijel 
„ňákej“ nejbohatší šejk nebo sul-
tán a viděl tu zábavu a atmosfé-
ru, tak nám bude strašně závidět, 
protože to je taková nádhera, kte-
rou si ani za všechny peníze světa 
nekoupíš. A měl pravdu. Největší 
štěstí  je rozdávat radost.

                                              Miloš Kostlán

Poznámka redakce: Legen-
da varnsdorfských diskoték, 
Ivan Chlupáč, se po letech vráti l 
na pódium. A ve velkém stylu. 
Poslední sobotu v září toti ž vy-
stoupil v rámci narozenin Miloše 
Kostlána a zahrál v sálu naplně-
né Lidové zahrady. „Již před pěti  
lety jsem si pohrával s myšlenkou 
zahrát si společně s Ivanem Chlu-
páčem na Lidovce v rámci Retro 
Oldies Párty. Letos na jaře jsem 

ho oslovil a popravdě jsem ho sys-
temati cky přemlouval až do polo-
viny září. A nutno podotknout, že 
jsem nebyl sám. Hodně pomohli 
kamarádi (směje se). Nakonec 
se vše podařilo a Ivan vystoupil. 
Byl to takový můj narozeninový 
dárek a hlavně čest, neboť jsem 
k němu vždy vzhlížel s respektem, 
a to už od mých 13 let, kdy jsem 
si přál být diskžokejem. Ivan se 
naprosto profesionálně připravil, 
s aparaturou se seznámil během 
pár vteřin a dokázal, že stále umí! 
Zcela vyprodaný sál ho přivítal po-
tleskem a mým přáním bude si to 
ještě někdy zopakovat. Tímto mu 
děkuji za skvělý zážitek nejen za 
sebe, ale za všechny, kteří se na 
diskotéce tak skvěle bavili. Tak 
tedy díky Ivane,“ řekl závěrem Mi-
loš Kostlán.

(dokončení ze str. 5)

Eliška Drusanová z Varnsdorfu přednášela v Bruselu
Varnsdorf Dvaadvace� letá 

Eliška Drusanová z Varnsdorfu 
se zúčastnila konference pořá-
dané European Women´s Lobby 
(EWL) a navš� vila i Evropský par-
lament. Tuto příležitost dostala 
v červnu letošního roku, kdy před 
svými státnicemi podala přihláš-
ku na již zmíněnou konferenci.

Akce měla za cíl seskupit mladé 
ženy po celé Evropě, které se něja-
kým způsobem zasazují o rovnost 

žen a mužů. Eliška v té době konči-
la svá studia sociologie v Brně a za-
čínala pracovat jako fundraiserka 
v České ženské lobby, která jí tuto 
akci doporučila.

Přibližte, prosím, našim čtená-
řům, co je vlastně European Wo-
men´s Lobby?

Evropská ženská lobby (EWL) je 
největší sítí  ženských a gendero-
vých organizací v Evropské unii, 
která hájí práva žen a prosazu-

je rovné příležitosti  žen a mužů. 
Mezi členské organizace EWL pa-
tří organizace ze všech členských 
států, včetně kandidátských zemí 
a 20 celoevropských organizací, 
které dohromady čítají více než 
2500 organizací. Hlavním cílem 
EWL je zasahovat do evropské 
politi ky a usilovat o systémové 
změny, které vedou k genderové 
rovnosti . Česká ženská lobby, kde 
pracuji, je součástí  EWL a záro-

veň je to zastřešující organizace 
další 36 českých organizací, které 
se zasazují o genderovou rovnost 
v České republice. Patří tam na-
příklad organizace, které řeší gen-
derově podmíněné násilí, rovné 
zastoupení žen a mužů v politi ce, 
porodnické násilí a mnohé další. 
Česká ženská lobby tyto organi-
zace sdružuje a usiluje o systémo-
vou změnu. Zaměřuje se na české 

(pokračování na str. 7)
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Eliška Drusanová z Varnsdorfu přednášela v Bruselu
politi ky a politi čky, ale i na širokou 
veřejnost, kterou seznamuje se 
společenskými problémy.

Jak jste reagovala na doporu-
čení České ženské lobby na kon-
ferenci?

Neváhala jsem a přihlásila se. 
Proběhlo výběrové řízení, při kte-
rém si EWL prošlo podrobné mo-
ti vační dopisy a já jednoho dne 
našla v e-mailové schránce zprá-
vu, že se na mě těší začátkem září 
v Bruselu. Spolu s instrukcemi, jak 
týdenní událost bude probíhat, 
jsem získala propojení s jednou že-
nou z Finska, se kterou jsme měly 
připravit prezentaci na téma, kte-
ré nás spojuje s tí m, že tu prezen-
taci budeme za náš pobyt třikrát 
prezentovat ostatním parti cipují-
cím a odborné veřejnosti .

To tedy muselo vyžadovat vel-
ké přípravy…

Celé prázdniny jsme na tom 
pracovaly, protože jsme věděly, 
že jde o hodně důležitou věc, kte-
rá se bude spojovat s naším jmé-
nem. Jelikož jsme obě studovaly 
sociální vědy, zvolily jsme si téma, 
které je pro obě důležité a tí m je 
genderově podmíněné násilí. Když 
mluvíme o genderově podmíně-
ném násilí, jde v podstatě o násilí, 
které je namířeno proti  někomu 
kvůli tomu, že je mužem nebo že-
nou – tedy kvůli jejich společenské 
roli nebo očekáváním, která jsou 
s touto rolí spojena. Může se jednat 
o fyzické, psychické nebo sexuál-
ní násilí, které je způsobeno tí m, 
jak je v dané společnosti  vnímáno 
chování a postavení mužů a žen. 
Rozhodly jsme se toto téma vztáh-
nout na edukační systém. 

Jak taková konference vypadá, 
jaké byly účastnice?

Do Bruselu jsem přiletěla 9. září 
a čekal mě velmi nabitý program. 
Každý den program začínal v deset 
hodin ráno a končil v deset hodin 
večer. Jednotlivé akce probíhaly 
buď v kancelářích EWL, v Evrop-
ském parlamentu anebo v různých 
speciálních místech na pořádání 
konferencí (kanceláře, restaura-
ce). Spolu se mnou tam byly ženy 
z různých zemí Evropy, různého 
náboženského vyznání a různé et-
nicity. Byly tam ku příkladu imig-
rantky z Afghánistánu, z Palesti ny 
i z Ukrajiny, které našly útočiště 
před válkou v evropských zemích 
a teď se snažily o šíření informa-

cí, co se v jejich zemích děje. Dále 
tam byly ženy z různých zemí Ev-
ropské unie. Dohromady bylo par-
ti cipantek kolem čtyřiceti  a já byla 
jediná z České republiky.

Jak poté probíhala samotná 
konference?

První den jsme se seznámily 
s vedením EWL. Vedení je zastou-
peno ženami z různých zemí, které 
spojovalo úsilí o zlepšení situace 
žen na evropské úrovni. Výbor 
EWL tvoří hlavně politi čky evrop-
ské úrovně a ředitelky neziskových 
organizací. Vyprávěly nám jejich 
inspirati vní příběhy, jak se dostaly 
až sem, a co je k tomu pohánělo. 
Poté jsme byly seznámeny s růz-
nými iniciati vy na evropské úrovni 
a s tématy, co právě teď EWL řeší 
a jak se snaží dosáhnout změn. 
Seznamovaly jsme se s hroznými 
stati sti kami sexualizovaného nási-
lí, jako domácí násilí, znásilnění či 
sexuální zneužití  v Evropě. Mluvily 
jsme o našich zkušenostech z na-
šich zemí a různě jsme diskutovaly, 
jak by se ta čísla dala zmenšit.

Druhý den nás čekaly samé 
přednášky ze strany sekretariátu 
a vedení EWL. Představovala se 
nám politi ka a priority EWL od sa-
motné předsedkyně Iliany Balaba-
nové. Dále se mluvilo ku příkladu 
o kybernásilí, které se teď velmi 
šíří a díky umělé inteligenci získá-
vá jiné a větší rozměry. Byla nám 
představena občanská iniciati va 
My Voice, My Choice, která usiluje 
o dostupné a bezpečné interrupce 
po celé Evropské Unii. 

Třetí  den konference byl věno-
ván našim přednáškám. Ne všech-
ny z nás měly připravené prezen-
tace, ale já a moje kolegyně jsme 
si připravily přednášku na téma 
„Školy proti  genderově podmíně-
nému násilí“. Během prezentace 
jsme zdůraznily, že škola je pro-
středí, kde se často reprodukují 
stereotypy i násilí. Uvedly jsme ně-
kolik příkladů a ukázaly, že právě 
škola by měla být místem, které 
nejen vzdělává, ale i akti vně před-
chází těmto jevům.

Jaký byl cíl vaší přednášky?
Zvláštní důraz jsme kladly na to, 

že pedagogové by se měli v oblas-
ti  genderově podmíněného násilí 
pravidelně vzdělávat, protože jde 
o aktuální a palčivý problém. Vý-
zkumy jasně ukazují, že gendero-
vě podmíněné násilí je ve školách 
běžné. V mnoha případech učitelé 

nevědí, jak zasáhnout, nebo to ani 
nechtějí řešit. Často si tohoto typu 
násilí vůbec nevšímají. Zároveň 
studenti  a studentky často nemají 
důvěru, aby se svěřili učitelům, že 
se něco děje. V některých přípa-
dech jsou to dokonce sami učitelé, 
kteří se tohoto násilí dopouštějí 
– ať už jde o sexuální obtěžování, 
komentování vzhledu žáků a žákyň 
nebo nechtěné dotýkání. Cílem 
naší přednášky bylo poukázat na 
to, že násilí ve školách existuje, 
a že je potřeba se tí m akti vně za-
bývat. Po prezentaci jsme otevřely 
diskuzi, během které naši poslu-
chači a posluchačky sdíleli své zku-
šenosti  a diskutovali jsme, jak tuto 
situaci zlepšit.

Byl prostor pro diskuzi k tomu-
to tématu?

Ano, z hlavních závěrů diskuse 
vyplynulo několik doporučení: je 
potřeba seznamovat pedagogy 
i studenty s pojmem genderově 
podmíněného násilí, vzdělávat uči-
telský sbor v této oblasti  a budo-
vat větší důvěru mezi učiteli a stu-
denty. Vzdělávací prostředí je pro 
vývoj dětí  velmi důležité a citlivé. 
Pokud během tohoto období do-
jde k psychickému zranění, může 
to mít dlouhodobé následky, a dítě 
potřebuje v takové situaci oporu 
dospělého – často právě učitele 
či učitelky. Dále jsme diskutovali 
o nutnosti  upravit vzdělávací ku-
rikulum, věnovat větší pozornost 
duševní pohodě studentů a posílit 
roli výchovných poradců či zavést 
funkci školních ombudsmanů/om-
budsmanek.

Jaký byl závěr konference?
Další celý den jsme strávily v Ev-

ropském parlamentu. Poslouchaly 
jsme zasedání, účastnily jsme se 
prohlídky v Muzeu evropských 
dějin, a i prohlídky Muzea parla-
mentu. Obědvaly jsme v europo-
slanecké kantýně a užívaly si pro-
středí vysoké evropské politi ky.

Poslední den byl čistě eva-
luační a networkingový. Tvořily 
se kontakty pro budoucí setkání 
a vymýšlely se další různé akce. 
Sdílely jsme naše zpětné vazby, co 
se organizační a obsahové stránky 
konference týče. Každá parti ci-
pantka dostala na úplném konci 
programu certi fi kát, že úspěšně 
konferenci absolvovala. Pak jsme 
se vzájemně rozloučily a odlétalo 
se zpátky do našich zemí.

Jak byste hodno� la svou účast 

na konferenci? Jaké zkušenos�  si 
odnášíte?

Celkově musím říct, že mám 
neskutečnou radost z našich před-
nášek. Byla jsem z toho od úplné-
ho začátku nervózní. Věděla jsem 
toti ž, že budu mluvit k důležitým 
lidem a všechny prezentace mu-
sely být v angličti ně. V anglickém 
projevu jsem si na začátku vůbec 
nevěřila, ale den ode dne byl lepší 
a lepší a přednášky se pak poved-
ly. Jelikož mezi posluchači a poslu-
chačkami byli i politi ci a politi čky 
evropské úrovně, tak to může mít 
i nějaký dopad. Takhle zpětně vi-
dím, že jsem opravdu překračo-
vala svoje limity a jsem na sebe 
svým způsobem pyšná. Tomuto 
tématu jsem se začala věnovat už 
na střední, kdy ještě většina mého 
okolí mé zapálení pro rovnost žen 
a mužů odsuzovala. Pak jsem 
to začala studovat, a ještě více 
jsem se do problemati ky ponořila 
a koukejte, kam mě to až dostalo. 
Mluvím o tomto tématu na evrop-
ské úrovni. 

Samozřejmě si odnáším i spous-
tu nových a skvělých zkušeností . 
Bylo skvělé navští vit Evropský par-
lament a vlastně i Brusel obecně. 
Všechny přednášky, co jsme na 
konferenci absolvovaly, byly vel-
mi obohacující a moti vující. Opět 
jsem se přesvědčila, že nějaké věci 
v našich zemí je potřeba změnit 
a vylepšit – hlavně, co se týče těch 
hrozných stati sti k o sexualizova-
ném násilí. 

Odnáším si také spoustu nových 
kontaktů. Se všemi účastnicemi 
jsem ve spojení. Jsme neustále 
v kontaktu i se sekretariátem EWL, 
které slíbilo, že ještě nějaké podob-
né akce uspořádá. Takže celkově 
svou účast hodnotí m velmi pozi-
ti vně a určitě hodlám pokračovat 
v získávání podobných zkušeností .

Jaké máte plány do budoucna?
Hodlám pokračovat dále ve 

svých studiích. Studia v Brně jsem 
úspěšně ukončila a od října začí-
nám studovat v Praze na Karlově 
univerzitě. Chci pokračovat ve 
zvětšování mé sociologické ex-
pertí zy a jsem moti vovaná usilo-
vat o systémové změny vedoucí 
ke společenské rovnosti . Vím, že 
hodně lidí zastává názor, že si jsou 
v dnešní době muži a ženy rovni, 
ale já každý den v práci, a i ve škole 
vidím, že nejsou a je ještě hodně, 
co měnit.                   Barbora Hájková

(dokončení ze str. 6)
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BLAHOPŘÁNÍ
Přejeme lásku 
a štěstí naší ma-
mince a babičce 
Zdeňce Pawlikové 
k jejím 90. naroze-
ninám. Po celé roky 

nám věnovala velkou pozornost 
a mnoho vřelých objetí. Syn Roman 
a dcera Zdeňka s rodinami.

Dne 12. října oslaví naši milí rodiče 
Stanislava a Antonín Hradečtí 50 
let společného života. Přejeme do 
dalších let mnoho zdraví a štěstí. 
Dcera Šárka, syn Antonín s přítelkyní 
Pavlínou a Tomáškem.

Milá paní učitelko I. Dřevikovská 
a asistentko A. Tesařová, chtěla 
bych Vám oběma ze srdce poděkovat 
za Vaši skvělou práci, péči a oběta-
vost, kterou jste věnovaly mé dceři 
v přípravné třídě IZŠ Karlova. Vaše 
laskavost, trpělivost a podpora měly 
velký vliv na dcery rozvoj a pohodu. 
Jsem vděčná za to, jak jste mé dceři 
pomohly růst a učily jí zvládat nové 
výzvy.
             S úctou a vděčností Š. Forró.

Sobota 12. října
VÝLET DO MUZEA V ČESKÉ LÍPĚ
Návštěva nové přírodovědné výsta-
vy ve Vlasti vědném muzeu a galerii 
v České Lípě: Zmije růžkatá - speci-
fi cké balkánské populace. Odjezd 
z Varnsdorfu linkovým autobusem 
8.50 z autobusového nádraží.

Středa 30. října v 18.00 hod. v Měst-
ském divadle Varnsdorf
REGULACE MANDAVY V LETECH 
1904 AŽ 1912
Přednáška I. Vondrovského o jedné 
z nejvýznamnějších stavebních akcí 
ve Varnsdorfu, která nám dodnes 
dobře slouží.

MŠ Zahrádka připravila osmý ročník 
projektu Vím, co jím, maminko a tatínku

Slavnostní setkání červencových jubilantů
KRUH PŘÁTEL 

MUZEA VARNSDORF

Slavnostní setkání srpnových jubilantů
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PODĚKOVÁNÍ

 
   
12. – 13.10.2024
MUDr. Plyushchakov Oleksandr
Myslbekova 404/23, Děčín I
732 329 007

19. – 20.10.2024
MUDr. Charvát Pavel
J. Š. Baara 692/26, Děčín V
412 507 588

Ordinační hodiny o sobotách, 
nedělích a svátcích: 
08:00 - 10:00 hod.

ZUBNÍ POHOTOVOST

Svozy pytlového 
tříděného odpadu  

každý čtvrtek 
od 9.00 hod.

SVOZY PYTLOVÉHO
TŘÍDĚNÉHO ODPADU

Hodinový manžel a zámeč-
nictví. Tel. 607 716 983, 
e-mail: josef.knourek@post.
cz. Opravy vodo, elektro, prá-
ce se dřevem, montáž a opra-
vy nábytku, drobné zednické 
práce, ořez stromů a keřů.

Hodinový manžel – malová-
ní, drobné zednické práce, 
opravy vodo, ořez stromů 
a keřů. Tel. 728 219 052. Volat 
po 18 hodině.

ŘÁDKOVÁ INZERCE

Varnsdorf    V Mateřské škole 
Zahrádka proběhl již osmý roč-
ník projektu „Vím, co jim, ma-
minko a ta� nku“, tentokrát na 
téma Granola aneb po müsli to 
myslí.

Mateřská škola v Pražské ulici, 
které nikdo neřekne jinak než Za-
hrádka, je od roku 2015 zapojena 
do programu Skutečně zdravá 
škola. Co to znamená? Příprava 
jídel je sezónní, z čerstvých, často 

BIO surovin, které škola nakupuje 
od českých chovatelů a pěsti telů.

Zároveň se snaží zábavnou 

formou edukovat děti  o zdravé 
stravě. Jeden z projektů, který 
k tomu přispívá, nese název „Vím, 
co jím, maminko a tatí nku“. Le-
tos šlo již o osmý ročník. Během 
jednoho týdne předškolní děti  ze 
všech mateřských škol ve Varns-
dorfu tak poznávaly müsli, tedy 
pokrmy z různých obilovin, oře-
chy a další suroviny.

Projekt fi nančně podpořilo 
město Varnsdorf.           Tomáš Secký

Horní řada zleva: Jiří Sucharda (místostarosta), Miroslav Březina, Ivan Pochop, Justi na 
Slánská, Zdeňka Severová. Dolní řada zleva: Helena Dostálová, Alena Pospíšilová, Olga 
Matoušková, Zdeňka Havlíčková. Foto Tomáš Secký

Horní řada zleva: : Jiří Sucharda (místostarosta), Albin Sommerschuh, Jaroslav Vraj, Margit 
Böhmová, Jana Panesová, Rudolf Kovář. Dolní řada zleva: Eva Bulejková, Václavka Volejní-
ková, Jarmila Eichlerová, Jaroslav Eichler, Ambrož Sulo. Foto Tomáš Secký

Inzerce

Děti  si zkusily mlít obiloviny; foto Tomáš Secký

Úmrtí v září

Herbert Čistecký
Petr Valečka
Magda Halíková
Růžena Hronková
Martin Tejnor
Miloň Sysel
Alžběta Menclová
Miroslav Balcar
Marie Jalovcová
Lothar Porsche
Christos Panes
Alexander Schuldes
Oldřich Venhauer
Petr Berdár
Gertruda Kantorová
Pavel Fajt

85 let
76 let
91 let
75 let
49 let
78 let
84 let
92 let
73 let
71 let
85 let
62 let
75 let
77 let
80 let
57 let

ÚMRTÍ
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Vikings Varnsdorf: Hokejová mládež jede na plné obrátky
Varnsdorf         Srpnovým soust-

ředěním v Jiře� ně pod Jedlovou 
odstartovala hokejová mládež 
HC Varnsdorf svou další sezónu. 
Na soustředění navázaly tré-
ninky na ledě, přátelská utkání 
a turnaje.

Nejmladší hokejisté a hokejist-
ky sehráli svá první utkání na do-
mácím ledě proti  HC Česká Lípa. 
Druhá třída sbírá cenné zkuše-
nosti  do budoucích bojů na ledě. 
Nejmladší složka HC prověřila své 
zkušenosti  v minihokeji, nadše-
ní a radost ze hry byla vidět na 
všech zúčastněných. 

Třetí  a čtvrtá třída má za sebou 
dva přátelské turnaje. Poslední 
prázdninový víkend vyrazili do 
Děčína, kde varnsdorfské naděje 
poměřily síly s týmy, které v kraj-
ské soutěži nepotkají a mohou 
tak poměřovat síly s neznámým 
soupeřem. 

V polovině září proběhl turnaj 
na domácím stadionu a dorazily 

týmy jako Piráti  Chomutov, HC 
Děčín, HC Třemošná a HC Frý-
dlant. Celodenní hokejové klání 
nakonec dopadlo nejlépe pro Pi-
ráty Chomutov, kteří vyhráli obě 
věkové kategorie před HC Děčín. 
Varnsdorfští  Vikingové obsadili 
3. a 4. místo, stejně jako HC Tře-
mošná.

Mladší žáci vtrhli do sezóny po-

dobným způsobem a už mají za 
sebou turnaj v Děčíně (2. místo), 
v Náchodě (4. místo) a v Polič-
ce (5. místo). Na domácím ledě 
uspořádali turnaj, kterého se 
8. září zúčastnily týmy HC Děčín, 
Huskies Teplice a HC Mostečtí  
Lvi. Pro mladší žáky to byli sou-
peři zcela neznámí. Celý den se 
hrál svižný, rychlý hokej a tak pro 
mladé varnsdorfské družstvo bylo 
závěrečné 3. místo hezkou odmě-
nou.

Starší žáci uspořádali turnaj 
o den dříve, tedy 7. září, a tak 
varnsdorfský zimák ožil hokejem 
už první zářijový víkend. Jsme rádi 
že jsme mohli přivítat dva soupe-
ře z extraligovou účasti  (Litvínov 
a Lipsko) doplněný přátelským 
klubem z Frýdlantu. Všechna 
utkání byla vyrovnaná a hoši 
předváděli perfektní hokej se 
spoustou krásných okamžiků ka-
marádství a fair play.

Domácí hoši skončili na třetí m 

místě, když ke stříbrné medaili 
chybělo jen pár minut a trochu 
štěstí . Velké poděkování patří 
všem, kteří pomohli při organiza-
ci turnajů, rozhodčím a rodičům.

Svůj start mají za sebou také 
dorostenci. V pátek 20. září při-
vítali Buldoky z Neratovic. První 
domácí utkání ukázalo sílu týmu. 
I když papírově silnější soupeř 
udeřil po pár minutách, domácí 
Vikingové se nenechali zahan-
bit a celou první třeti nu drželi 
s Buldokama krok (2:2). Ve druhé 
části  se soupeři podařilo branko-
vě utéci (3:5) a tak museli domácí 
v poslední části  zabrat. Bohužel 
náskok byl tak velký a času málo, 
že se podařilo snížit pár vteřin 
před koncem na konečných 7:10 
pro hosty z Neratovic. Klukům 
i přes porážku patří velký po-
tlesk, jelikož dokázali bojovat, 
s jedním z favoritů soutěže, až do 
konce.

                                                HC Varnsdorf

Letní Streetballový turnaj má letos dohráno
Varnsdorf      Letní Streetballo-

vá liga uzavřela svou letošní pouť 
závěrečným turnajem. Ten měl 
být odehraný v Rumburku, nako-
nec se ale vše muselo přemís� t 
do Varnsdorfu.

Letos se kvůli velmi dešti vému 
počasí muselo vše přesunout do 
vnitřních prostor. Tělocvična zá-
kladní školy U Nemocnice, v je-

jímž areálu se basketbalové akce 
pravidelně odehrává, je před do-
končením rekonstrukce. Proto se 
hráči sešli v sobotu 14. září ráno 
ve varnsdorfské sportovní hale, 
kde našli ideální zázemí pro 15 
družstev složených z 50 hráček 
a hráčů ve věku od 8 do 40 let. 

Turnaj se rozběhl po deváté 
hodině a k vidění bylo mnoho na-

pínavých a pohledných basketba-
lových situací, které diváci ocenili 
potleskem. Proběhly také soutěže 
v hodu za 3 body, z čáry trestného 
hodu a ve smečování. Všichni pří-
chozí během akce mohli zdarma 
využít služeb masérů z místní ško-
ly, a to díky zdravotní pojišťovně 
OZP, která dodala i krásné ceny do 
turnaje. „Poděkování patří všem 

zúčastněným, četnému divácké-
mu publiku, hráčům, hráčkám, 
ale také organizátorům, správcům 
sportoviště i Sportbaru za příjem-
né občerstvení a našim sponzo-
rům, díky nimž se akce mohla ko-
nat,“ dodali organizátoři.

Další informace jsou dostupné 
na webových stránkách www.sin-
sti tut.cz.                                   Redakce

Zahraniční medaile pro varnsdorfské zápasníky
Varnsdorf   Oddíl zápasu se 

o posledním víkendu v září zú-
častnil německého zápasnického 
turnaje ve Werdau.

Turnaj byl rozdělen na sobotní 
zápasy chlapců a nedělní děvčat. 
V sobotu varnsdorfský zápas re-
prezentovalo pět borců, všichni 
podali výkony nejlepší, jaké moh-
li. „Někde je potřeba zapracovat, 
ale nutno říci, že na mezinárod-
ní půdě jsme neudělali ostudu. 
Z celkem 32 oddílů jsme obsadili 
i s tak malým počtem zápasníků 

20. místo a především jsme přivez-
li naši první mezinárodní medaili 
a to v podání Tomáše Vojty. Tomáš 
se nám za poslední měsíce hodně 
posunul, byl součástí  týdenního 
soustředění v Chomutově a své 
nově nabité zkušenosti  uplatnil 
při tomto turnaji a přivezl 2. mís-
to,“ řekla trenérka. I další kluci 
bojovali, konkurence byla však 
veliká, váhy byly velmi obsazené 
a kluci přivezli následující umís-
tění: Dvořák Matyáš 5.místo, 
Hrabčák Franti šek 6. místo, Vaněk 

Jáchym 10. místo, Dvořák Tobiáš 
8. místo. 

„Kluci si užili noční přespávačku 
na žíněnkách v tělocvičně a v ne-
děli za námi již dorazila děvčata. 
Měla přijet tři, ale bohužel Ma-
ruška Šindelářová onemocněla. 
Nadějí však zůstávala Adéla Ko-
houtová, jejíž výkony se oproti  
loňskému roku hodně posunuly, 
a i přes velkou konkurenci Áďa 
předvedla bojovné výkony a ob-
sadila 8. místo. Druhým nedělním 
želízkem v ohni byla Markéta Bub-

na-Liti c, pro níž to byl první velký 
turnaj. Maky teprve sbírá zkuše-
nosti , o to více překvapila, jak bo-
jovně nastoupila do všech svých 
5 utkání. I přesto, že Maky skon-
čila na 6. místě, zůstalo jí nadšení 
a zapálení a získala mnoho zku-
šeností  pro své další zápasnické 
působení. Rádi bychom tí mto po-
dělovali všem, kteří nás podporují 
a manželům Kohoutovým, za to, 
že nám v neděli v pořádku dopra-
vila děvčata,“ dodala.

                                            Petra Danková
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Náročné období fotbalistů. Čekání na výhru nekončí 
Varnsdorf   Do složité situace 

se během září dostali druholigo-
ví fotbalisté Varnsdorfu. Tři body 
si tým z Kotliny připsal naposle-
dy 3. srpna, když v Brně potupil 
tamní Zbrojovku výhrou 6:1. Od 
té doby si ale hráči v kabině ví-
tězný pokřik neužili. 

Varnsdorfští  přitom nepředvá-
dějí špatné výkony, často jsou vy-
rovnaným soupeřem, platí  ale za 
špatné řešení fi nálních situacích 
a také za chyby, ze kterých dostá-
vají laciné branky. Nevyšlo to ani 
v domácí dohrávce proti  letos 
dobře hrající Chrudimi. Soupeř dal 
Varnsdorfu lekci z produkti vity 
a vyhrál v Kotlině 3:0. 

„Náš vstup do utkání byl hod-
ně špatný. Za mě jsme patnáct 
minut nepochopitelně nevěděli, 
jakým způsobem se máme pro-
sadit. Ten inkasovaný gól nás do-
stal do kolen. Od 20. minuty jsme 
hru vyrovnali a měli tam tři, čty-
ři situace z křídelního prostoru, 
které jsme nevyřešili. Ve druhém 
poločase jsme byli akti vnější než 
Chrudim, která se koncentrovala 
na obrannou fázi a chodila do naší 
otevřené obrany. Měli jsme tam 
hodně centrů a dvě, tři situace, 
kdy jsme mohli dát gól. Hosty po-
držel brankář. Chybělo nám tam 
štěstí čko nebo dobře odražený 
míč. Hosté nám pak dali krásnou 
druhou branku a po brejku třetí . 
Přes porážku tam byla od našich 
hráčů vidět snaha. Je ale vidět, že 
nemáme fi nální řešení. Musíme 
na tom dál pracovat,“ řekl Ivan 

Kopecký, trenér Varnsdorfu. 
O pár dní později nastoupili Se-

veročeši opět na domácí půdě, 
když přivítali Olomouc B. Varns-
dorf utkání skvěle rozehrál a brzy 
vedl 2:0. Jeho výkon ale postup-
ně uvadal, po změně stran Sigma 
předvedla famózní obrat a vyhrála 
3:2. Domácí dohrávali bez zbyteč-
ně vyloučeného Hudáka. 

„Pro nás je to samozřejmě vel-
ké zklamaní. Přitom jsme měli 
do utkání dobrý vstup. Dali jsme 
dvě branky, to nám dodalo sebe-
vědomí. Postupem času jsme ale 
přestávali držet míč a dostávali 
soupeře do hry. Do poločasu jsme 
to ale nějak uhráli. O pauze jsme 
si říkali, že do druhé půle nastou-
píme akti vně. Opak byl pravdou. 
Kazili jsme a byli nepřesní. Výsled-
kem byla první branka soupeře, 
která ho nakopla. Byl to laciný gól, 
Zálešák to měl na noze, nechal se 
předskočit. To se nesmí stávat. 
Pak přišlo vyloučení, které teď ne-
mohu hodnoti t. To hodně ovlivnilo 

ráz utkání. Předtí m jsme měli při-
dat třetí  branku, šance na to byly. 
Pak přišel trest. Kalich hořkosti  
jsme si vypili do dna v nastaveném 
čase, kdy dala Sigma vítězný gól. 
Mrzí mě to kvůli divákům a hrá-
čům. Nejsme v jednoduché situaci 
a tohle jsme bohužel nezvládli,“ 
hodnoti l utkání trenér Ivan Ko-
pecký.

Chuť si skromný celek spravil ve 
druhém kole MOL Cupu, když na 
půdě třeti ligových Živanic vyhrál 
jasně 3:0. Ha� rickem se po změně 
stran blýskl Camara. „Jsme rádi, že 
jsme utkání zvládli a po zodpověd-
ném a slušném herním výkonu od 
všech hráčů postoupili. V zápasu 
jsme dali příležitost hráčům, kte-
ří nejsou tolik vytí žení v mistrov-
ských utkáních a další prostřídali. 
Hrálo se na hodně špatném teré-
nu, nedalo se moc kombinovat, 
ale až na drobnosti  jsme si s tí m 
poradili velmi dobře. Po hezkých 
akcích se blýskl hatt rickem Cama-
ra. Věřím, že nám vítězství zvedne 

sebevědomí,“ zhodnoti l pohárový 
duel trenér Ivan Kopecký. 

Náročný program Varnsdorfu 
pokračoval těžkým utkáním v Pro-
stějově. Hosté tam nakonec vyd-
řeli cenný bod. Domácí tým v úvo-
du utkání dominoval a vytvářel 
si řadu příležitostí . Lichtenberga 
v prvním poločasu dvakrát podr-
žela branková konstrukce, jednou 
ho zastoupil také stoper Kouřil, 
který vykopával míč z branko-
vé čáry. Do kabin se tak šlo za 
bezbrankového stavu. Po změně 
stran udeřil Prostějov. Habus-
ta poslal z hloubi pole do vápna 
dlouhý centr, kde se na zadní tyči 
zjevil Kaunan Carneiro a jeho hla-
vička z velkého úhlu skončila za 
zády gólmana. Svěřenci Ivana Ko-
peckého se poté začali více tlačit 
dopředu a vypracovali si několik 
šancí. Největší z nich přišla v 78. 
minutě, kdy Adeleke těsně pře-
střelil.

Mrzet ho to ale nemuselo, 
o pár minut později se po dlou-
hém nákopu a vyhraném souboji 
ve vápně prosadil Tobi Adeleke, 
jenž srovnal na konečných 1:1. 
V nastaveném čase měl Usman 
ještě obrovskou šanci strhnout 
vítězství na stranu Varnsdorfu, ale 
jeho samostatný únik zastavili dva 
prostějovští  obránci.

Ve středu 2. října hrál Varnsdorf 
v Táborsku (2:0), v neděli pak 
doma hosti l vedoucí Zlín (0:2). 
Vzhledem k uzávěrce Hlasu seve-
ru přineseme informace ze zápa-
sů v příští m čísle.                     Redakce

Varnsdorf     Klub Futsal Varns-
dorf bude hrát v nové sezóně 
opět ve třech soutěžích.

Garda odstartuje nový ročník 
jako první, a to 13. října ve varns-
dorfské sportovní hale. Soutěž 
bude hrát opět devět týmů. Tur-
naje se odehrají ve Varnsdorfu, 
v Libouchci a nově i v Dolní Pous-
tevně.

Varnsdorfské béčko půjde do 
akce 20. října v Libouchci. Bude 
hrát Krajskou Extraligu Ústecké-
ho kraje. Turnaje se odehrají ve 
stejných halách, jako veteránská 
soutěž. Extraliga má šest účast-
níků. 

Do béčka se vedení klubu po-
dařilo sehnat dravé mládí. Do 
tréninků se zapojilo pět nováč-

ků. „A“ tým bude hrát Celostátní 
ligu, která bude mít pouze šest 
účastníků. Na grémiu se odhlásil 
Rudolfov a nyní na poslední chvíli 
i Šakalové z Moravské Třebové. Je 
vidět, že Celostátní lize dochází 
dech. 

„Bohužel vám nyní nedokážu 
říct, kdy se bude hrát ve Varns-
dorfu. Rozpis se teprve řeší. Náš 

klub Futsal Varnsdorf repre-
zentoval na mistrovství světa 
v Kolumbii Marti n Bulejko. Tam 
český výběr nepřešel přes osmifi -
nále. Mistrovství světa opanovali 
místní borci z Kolumbie, když ve 
fi nále porazili Argenti nu 2:1,“ řekl 
Marcel Mikolášek, vedoucí Futsal 
Varnsdorf.

                                                         Redakce

Sálovkářům z Varnsdorfu se blíží nová sezóna

8 5 9 4 1 7 2 5 0 0 0 1 4 71

Fotbalisté Varnsdorfu ztrati li dobře rozehraný zápas s Olomoucí; foto Tomáš Secký


